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 یکی از مشکلات 
فعلی کشتی شاید 

این باشد که به 
لحاظ مربی دچار 

مشکل است. الان 
این انتقاد هم به 

فدراسیون وارد 
می شود که دایره 

مربیان فعال کوچک 
است.

موضوع مهمی است. 
باید برای این کار 

فکری کنیم و البته 
برنامه هایی هم دارم 

که یکسری از قهرمانان 
کشتی در سال های 
گذشته وارد گود و 

به تیم اضافه شوند. 
تا کی قرار است که ما 
سرمربی شویم؟ باید 
مربیان جوان بیایند و 

کار را دست بگیرند.
 کاری که طالقانی و 
مرحوم یزدانی خرم 

با شما کردند.
بله سال 2005 آقای 

طالقانی، من، محسن 
کاوه، امیر توکلیان و 
عسگری محمدیان را 
به عنوان مربی برای 

مسابقات جهانی 
بوداپست انتخاب کرد. 

بعد هم که یزدانی 
خرم به عنوان رئیس 

فدراسیون کشتی 
انتخاب شد تیم را به 
من و آقای کاوه داد.

سرمربی تیم ملی 
کشتی آزاد در 

بازی های المپیک 2020 
توکیو درباره اینکه بار 

دیگر با محسن کاوه 
همکار شده است، 

گفت: چندی پیش در 
یک مصاحبه گفتم 

که کشتی ما نیاز به 
آرامش و همدلی دارد، 

ورود من هم نشان 
می  دهد که این حرف 
در حد شعار نبوده و 
اگر کشتی را دوست 

داریم باید همه 
همدل باشیم.

ZOOM

 zخبر

هندبال دختران در 
پرزیدنت کاپ

شیلی؛ اولین حریف 
هندبال ایران

ن  یرا ا ن  زنا ل  با هند ملی  تیم 
ر  و د ر  د هش  گرو رمی  چها با 
مقدماتی قهرمانی جهان و حضور 
در پرزیدنت کاپ، عصر امروز به 
مصاف شیلی می رود. دور مقدماتی 
مسابقات هندبال قهرمانی زنان 
جهان سه شنبه شب تمام شد. در 
این مسابقات ۳۲ تیم در هشت 
گروه با هم رقابت کردند که در 
پایان سه تیم اول هر گروه راهی 
مرحله اصلی شدند و تیم های چهارم 
در پریزیدنت کاپ با هم رقابت 
می کنند. تیم ملی ایران که در گروه 
F این مسابقات با لهستان، آلمان و 
ژاپن همگروه بود با شکست مقابل 
هر سه تیم و چهارمی هم راهی 
پریزیدنت کاپ شد. ملی پوشان 
هندبال ایران در این مرحله با 
 H و E، G تیم های چهارم گروه های
یعنی شیلی، کنگو و قزاقستان بازی 
می کنند. طبق برنامه شیلی اولین 
حریف دختران هندبال ایران است 
که ساعت 15:۳0 عصر امروز به 
مصاف آن می رود. تیم ملی هندبال 
دختران ایران 18 و ۲0 آذرماه، یعنی 
ینده به  شنبه و دوشنبه هفته آ
ترتیب مقابل کنگو و قزاقستان قرار 
می گیرد. مینا وطن پرست، هانیه 
لک، آرزو محمدی، ساناز رجبی، 
مائده عشاقی، فاطمه مریخ، ستاره 
رحمانیان، اسراء زندی، آرزو کیانی آرا، 
بهار ایزدگشب، عطیه شهسواری، 
دزری  گو نسترن  فقیهی،  زهرا 
فراهانی، فاطمه خلیلی بهفر، حدیث 
نوروزی و مهربان بدوی 1۶ ملی پوش 
ایران در قهرمانی جهان هستند. 
الهام سلوکی به عنوان سرپرست، 
غلامعلی اکبرآبادی به عنوان مشاور 
فنی، خدیجه قانع به عنوان مربی و 
اکرم حبیب لو به عنوان فیزیوتراپ 
کادر فنی تیم ملی هندبال زنان را 
همراهی می کنند. بیست وششمین 
دوره مسابقات هندبال قهرمانی 
زنان جهان از ۹ تا ۲۶ آذر ماه به 
میزبانی سه کشور نروژ، دانمارک 
و سوئد برگزار می شود و تیم ملی 
هندبال ایران در هرنینگ دانمارک 

به مصاف رقبایش رفت.

 
المپیکی ها چطور 
حقوق می گیرند؟

هد  ا لمپیک می خو ا ملی  کمیته 
مبالغی به عنوان کمک هزینه به 
ورزشکاران و کادر فنی رشته هایی 
که سهمیه المپیک ۲0۲4 پاریس را 
می گیرند، بدهد. در مجمع عمومی 
کمیته، مبالغ برنامه ریزی شده 
برای هر ورزشکاری که سهمیه 
می گیرد، برای همه اعضای مجمع 
به نمایش گذاشته شد تا همه 
در جریان روند پرداخت ها قرار 
بگیرند. طبق تصمیم ورزشکارانی 
که سهمیه المپیک بگیرند و در 
ردیف شانس مدال طلا باشند، 
می توانند از اول آذر ماه ماهیانه 
۲00 میلیون تومان به عنوان کمک 
هزینه از کمیته المپیک بگیرند 
که این مبلغ در مدت ۹ ماه و تا 
شروع المپیک به یک میلیارد و 
800 میلیون تومان می رسد. مبالغی 
هم برای ورزشکاران شانس مدال 
نقره و برنز در نظر گرفته شده 
یتم های مختلف  آ یت  با رعا که 
می توانند از آن بهره مند شوند. 
نکته مهمی که مسئولان کمیته 
برای آن تصمیم گیری کرده اند، 
درباره ورزشکارانی است که سهمیه 
می گیرند، اما شانس خیلی کمی 
برای مدال دارند، برایشان هر ماه 15 
میلیون تومان واریز می شود و البته 
رعایت شئونات ملی و مذهبی هم  
امتیاز۲0 میلیون دارد. در واقع مبلغ 
دریافتی این گروه به ۳5 میلیون 
می رسد و در طول ۹ ماه هم ۳15 
میلیون تومان است. برای اعضای 
کادر فنی نیز تصمیم گیری هایی 
انجام شده که محمود خسروی وفا 
رئیس کمیته المپیک در این باره 
گفته: »کادر فنی هم 80 درصد رنگ 
مدال را می گیرد و کمک مربی ۲5 

درصد کمتر از سرمربی می گیرد.«

باران چشمه:

مقام معظم رهبری همیشه به ورزش زورخانه ای توجه داشته اند

رئیس فدراسیون ورزش های زورخانه ای در واکنش به بیانات مقام معظم 
رهبری درباره این رشته گفت: »مقام معظم رهبری همیشه نسبت به ورزش 
باستانی توجه ویژه ای داشتند. در نشست اول آذر هم برای نخستین بار 
گروهی از ورزشکاران زورخانه ای در حضور ایشان به اجرای نمایش پرداختند 
که بسیار مورد توجه قرار گرفت. بعد از اجرای همین حرکات نمایشی بود که 

موضوع بین المللی شدن ورزش باستانی را دوباره مطرح کردند.«

ذوب آهن و مهرام؛ جدالی سخت برای بسکتبالی ها

کوهیان این بار با لباس مهرام در نصف جهان
هفتــه هشــتم رقابت هــای لیــگ برتــر 
بســکتبال امــروز بــا دیــدار حســاس 
تیم هــای ذوب آهــن و مهــرام آغــاز 
نــد  می شــود. دیــداری کــه می توا
هواداران زیادی را به ســالن ذوب آهن 
بکشاند. در این رقابت فرزاد کوهیان 
ســرمربی ســالیان ســال ذوبی هــا ایــن 
بــار بــا نماینــده تهــران روی نیمکــت 
می نشــیند. کوهیــان بارهــا در همیــن 

ســالن با تیم مهرام در فینال جنگیده 
اســت. رقابت هایــی کــه خیلــی دیدنــی 
و جــذاب بــوده اســت امــا ایــن بــار 
بــرای او هــر چنــد بســیار ســخت بــه 
نظــر می آیــد ولــی بایــد بــرای تیمــی کــه 
هدایــت آن را برعهــده دارد بــا تمــام 
ــه  ــا مهرامی هــا را ب ــد ت ــوان تــلاش کن ت

پیــروزی برســاند.
در ســوی دیگــر میــدان هــم مهــران 

ــا جــذب بازیکنــان شــاخص  حاتمــی ب
تــا بــه حــال تنهــا یــک باخــت را تجربــه 
کــرده اســت و اکنــون در رده ســوم 
ــازی  جــدول قــرار گرفتــه اســت. ایــن ب
بــرای او از هــر حیــث بســیار مهــم 

اســت.
امــا در تهــران طبیعــت اسلامشــهر کــه 
بــه دلیــل تفاضــل گل کمتــر در رده 
دوم بعــد از شــهرداری گــرگان قــرار 

گرفتــه اســت از آورتــای ســاری میزبانی 
می کنــد. هرچنــد آورتــای ســاری چنــد 
بــازی ابتدایــی را واگــذار کــرده اســت 
ولــی ایــن روزهــا بــا یــار خارجــی خــود 
بازی هــای خوبــی را بــرده اســت و 
بایــد دیــد تقابــل ایــن دو تیــم تــازه وارد 
در ســالن بســکتبال آزادی بــه کجــا 

. می کشــد
در ســایر بازی هــا نیــز شــهرداری گرگان 

در ســالن امــام خمینــی)ره ( از تیــم 
مــس رفســنجان پذیرایــی می کنــد، 
کالــه و نفــت آبــادان در خانــه آملی هــا 
بــه مصــاف هــم می رونــد، لیموندیــس 
فــارس بــا فــولاد هرمــزگان و مــس 
کرمــان بــا رعــد پدافنــد مشــهد بــازی 
می کننــد. در حــال حاضــر تیم هــای 
شهرداری گرگان، طبیعت و ذوب آهن 

بــه ترتیــب اول تــا ســوم هســتند.

 zبسکتبال

علیرضــا دبیــر ایــن هفتــه را بــا خبــر 
غافلگیرکننــده برکناری پژمان درســتکار 
و انتخــاب محســن کاوه شــروع کــرد و 
حالا هم با خبر غافلگیرکننده بازگشــت 
غلامرضــا محمــدی بــه تیــم ملــی کشــتی 
تمامــش کــرد. خبــری کــه حکایــت از 
حضــور محمــدی در تیــم ملــی کشــتی 
آزاد بــه عنــوان مدیــر تیم هــای ملــی 
پایــه و ســرمربی تیــم ملــی جوانــان دارد. 
ــا  ــو ب محمــدی کــه بعــد از المپیــک توکی
رفتــاری نــه چنــدان شایســته از ســوی 
فدراســیون کشــتی روبــه رو شــد و بــا 
وجــود کســب دو مــدال در المپیــک از 
ســرمربیگری تیــم ملــی کنــار رفــت 
حــالا بــا قبــول مســئولیت تیم هــای 
پایــه دوبــاره برگشــته اســت. مســئولیتی 
کــه یکبــار بــرای کشــتی خیــر و برکــت 
داشــت؛ امیــر حســین زارع، محمــد 
نخــودی، رحمــان عمــوزاده و امیرمحمــد 
یزدانــی از جملــه نفراتــی هســتند کــه از 
دوره ســرمربیگری غلامرضــا محمــدی 

در تیــم ملــی نوجوانــان حــالا در تیــم 
ملــی بزرگســالان حضــور دارنــد. حضــور 
محمــدی در تیــم نوجوانــان شــاید بــرای 
خــود او خیلــی اتفــاق مهمــی نباشــد امــا 
حتمــاً بــرای کشــتی روزهــای خوبــی را 

رقــم می زنــد.
 

 آقای محمدی خبر بازگشت دوباره 
شما به کشتی عجیب و شاید باور 

نکردنی بود.
مــن هیچ وقــت از کشــتی دور نبــودم، هــر 
وقــت و هــر جــا کــه لازم بــوده و احســاس 
کــردم می توانــم کمــک کنم، کنار کشــتی 
قــرار گرفتــم. همیشــه گفتــم کشــتی از 

هــر چیــزی مهم تــر اســت.
 بعد از اتفاقاتی که در المپیک 

توکیو افتاد کمی دور از ذهن بود 
که برگردید.

برگشــتم کــه بــه دبیــر ثابــت کنــم او 
را دلــی دوســت دارم. قبــلاً هــم کــه 
بــا او دچــار مشــکل شــده بــودم بــه او 
گفتــم دوســتش دارم چــون بــرای کشــتی 
زحمــت می کشــد امــا بــا برخــی از رفتارهــا 

بــه خــودش آســیب زد.
 اما نوع قطع همکاری شما با 

کشتی خوب نبود.
نــه مشــکلی نبــود؛ بــه هــر حــال در آن 

مقطــع تصمیمــی گرفتــه شــد؛ اختلافــی 
هــم نبــود، قــراردادم تمــام شــد و جــدا 
شــدیم. هیــچ وقــت هــم بــا دبیــر قهــر 
نبــودم و همیشــه بــا هــم در ارتبــاط 
بودیــم. یعنــی بعــد از المپیــک توکیــو 
مــدام دربــاره اتفاقــات کشــتی حــرف 
می زدیــم. این بــار هــم خواســت کــه 
کمــک کنــم و گفتــم کــه بــا تیــم پایــه 

یــم. می آ
 بازگشت شما به تیم های پایه 
خیلی برای کشتی مهم است، 

عملکرد خیلی خوبی داشتید فکر 
می کنید بتوانید باز هم به کشتی 

کمک کنید؟
خیلــی کار کــردن در ایــن رده را دوســت 
دارم. حاشــیه ندارد و با آرامش می توان 

کار کــرد و تیــم ســاخت.
 مثل تیمی که الان در رده 

بزرگسالان حضور دارد؛ زارع، 
عموزاد؛ نخودی و امیرمحمد 
یزدانی شاگردان شما از تیم 

نوجوانان بودند.
تیــم خیلــی خوبــی بــود. خیلی هــای 
دیگــر هــم بودنــد کــه حــالا در جاهــای 
مختلــف کار می کننــد. هیــچ وقــت بــرای 
مــن اهمیــت نداشــته کــه ســرمربی 
ــا بزرگســالان از ســال  ــان باشــم ی نوجوان

۲00۳ تــا امــروز در مقاطــع و رده هــای 
ســنی مختلــف اول بــه عنــوان مربــی 
و بعــد ســرمربی انتخــاب شــدم تــا 
المپیــک ۲0۲0 توکیــو، هــر جــا کشــتی 
نیــاز داشــته، آمــدم. این بــار هــم دبیــر 
ــا مــن تمــاس گرفــت،  لطــف داشــت و ب
بیرون از فدراســیون جلســه ای داشــتیم 
و احســاس کــردم می توانــم در ایــن برهه 
بــه کشــتی کمــک کنــم. امیــدوارم کــه 
ــاز هــم بــه کشــتی کمــک کنــم. بتوانــم ب

 فکر می کنید، تیم ملی کشتی 
آزاد در المپیک بتواند به موفقیت 

برسد؟
بــه هــر حــال کار ســخت اســت. محســن 
کاوه تازه تیم را تحویل گرفته اما اعتقاد 
دارم اگــر همدلــی باشــد و همــه جلــو 
ــد حتمــاً  ــه کشــتی کمــک کنن ــد و ب بیاین

نتایــج خوبــی بــه دســت می آیــد.
 شما همزمان مدیر تیم های پایه و 

سرمربی جوانان شدید؟
خواســت آقــای دبیــر ایــن بــود. از مــن 
نظــر خواســت گفتــم بایــد فکــر کنــم و 
بعــد نظــر بدهــم امــا خــودش گفــت کــه 
حکــم جوانــان را بــرای خــودم می زنــد.

طــی چنــد مــاه اخیــر چنــد بــاری هــم 
ــا تیم هــای  خبرهایــی منتشــر شــد کــه ب

پایــه کار می کنیــد.

عاشــق کار کــردن در تیم هــای پایــه 
هســتم. ایــن شــغل برایــم واقعــاً مهــم 
اســت. مدتــی در تاکســتان و مدتــی هــم 
در لرستان بودم و از اینکه بتوانم جایی 

تأثیــر بگــذارم از آن لــذت می بــرم.
چرا برای حضور در تیم ملی 

بزرگسالان علاقه نشان ندادید؟
واقعــاً قبــول کــردن تیــم ملــی کشــتی 
آزاد بزرگســالان در ایــن شــرایط بســیار 
ســخت بــود. ضمــن اینکــه می خواســتم 
در آرامــش کار کنــم و ایــن آرامــش در 

تیم هــای پایــه وجــود دارد.
ولی الان توقعات از شما خیلی 

زیاد است.
تلاشــم را می کنــم کــه جــواب خوبــی 
بــه ایــن توقعــات بدهــم. کشــتی بخــش 
مهمــی از زندگــی مــا را تشــکیل داده و 
بــه ایــن ســادگی نیســت کــه بخواهیــم از 

آن جــدا باشــیم.
اگر در بزرگسالان بخواهند کمک 

کنید، قبول می کنید؟
قــای دبیــر گفتــم هــر زمــان کــه  بــه آ
خواســت کمــک کنــم حتمــاً می آیــم 
قــا محســن کاوه کارش را بلــد  امــا آ
اســت و تجربــه خوبــی دارد و حتمــاً از 
عهــده مســئولیتی کــه بــه عهــده گرفتــه 

یــد. برمی آ

غلامرضا محمدی: قبول کردم، چون می خواستم ثابت کنم دلی دوستش دارم

هیچ وقت با دبیر قهر نبودم
 zگفت وگو

محسن وظیفه
روزنامه نگار

پویا نوروزی نژاد:

از تیم کوبرگ آلمان  راضی هستم

پویــا نوروزی نــژاد، لژیونــر هندبــال ایــران در مورد حضــورش در لیگ آلمان 
گفــت: »از وضعیــت خــودم در تیــم کوبــرگ آلمان بســیار راضی هســتم. 3 
ســال اســت کــه در ایــن تیــم بازی می کنــم و قــراردادم را برای 3 ســال دیگر 
تمدیــد کــردم یعنــی شــش ســال در ایــن باشــگاه آلمانــی حضــور خواهــم 
داشــت. کوبــرگ باشــگاهی آینــده دار اســت و برنامه ریــزی خوبــی بــرای 

ســال های آینــده دارد.«

شهرام عظیمی: 

بدهی ها پرداخت شد

شــهرام عظیمــی، سرپرســت فدراســیون شــطرنج از پرداخــت بدهــی داخلــی و 
خارجی قبلی خبر داد. او درباره موضوع بدهی به فدراسیون جهانی عنوان کرد: 
فدراسیون از چند سال قبل بدهی 90 هزار یورویی داشت که تقسیط کرده ایم 
تا پرداخت کنیم. همین هفته 5700 یورو به فیده می دهیم و ماه آینده 20 هزار 
یــورو بایــد بپردازیــم. بــا مســاعدت وزارت ورزش و کمیتــه ملــی المپیک، مبلغی 

را تأمیــن کردیــم کــه این بدهی را آرام آرام بدهیم و به ســمت تســویه برویم.
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